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PRAHA Bez školného, zápisného nebo jiné formy soukromých příspěvků to na vysokých školách nepůjde. Myslí si to
nová ministryně školství Miroslava Kopicová. „Bez soukromých zdrojů se dneska vysoké školy zkrátka neobejdou a my
si musíme jenom najít tu vhodnou formu, kterou je tam dostaneme,“ řekla v rozhovoru pro LN. „Bez soukromých zdrojů
nejsme schopni to financovat,“ dodala.
Problémy s penězi pro vysoké školy Kopicová očekává už při projednávání státního rozpočtu na příští rok.
Ještě větší potíže ale prý teprve přijdou.
„Teď jsme v době krize a máme šanci, že po nějaké době krize skončí. Jenže budeme muset řešit otázky důchodů a další
a dlouhodobě budeme mít rozpočtové problémy. Tím spíše se musíme soustředit na soukromé zdroje,“ říká Kopicová.
Naposledy navrhovala placení na vysokých školách Karlova univerzita. Podle jejího návrhu by studenti platili každý rok
zápisné pět tisíc korun. Se školným, jak je dříve navrhovalo ministerstvo, přitom Karlova univerzita nesouhlasila. „Jestli
se tomu říká zápisné, nebo školné, to jsou téměř identické obsahy,“ myslí si Kopicová.
Zároveň s platbami chce ministryně zajistit, aby na ně studenti měli: „Byla bych ráda, kdyby se podařilo připravit systém
půjček.“


